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SLOVENSKÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA V BRATISLAVE 
 

ZÁPIS č. 2/2021 
zo zasadnutia Správnej rady STU zo dňa 24. 11. 2021 

 
PRÍTOMNÍ:   Ing. Vladimír Slezák 

Ing. Miroslav Havlík 
doc. Ing. Mikuláš Bittera, PhD. 
Ing. Zsolt Lukáč, EMBA 
Dr. Ing. Robert Mistrík 
MUDr. RNDr. Ľudovít Paulis, PhD. MPH, FESC 
Ing. Karol Pavlů 
Katarína Surmíková Tatranská, MBA 
Ing. arch. Juraj Šujan 
Ing. Milan Švolík 

 
PRIZVANÍ HOSTIA:  Dr. h. c. Prof. h. c. Prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, rektor STU 

prof. Ing. Marián Peciar, PhD., predseda AS STU 
Mgr. Rastislav Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora STU 
prof. Ing. arch. Ľubica Vitková, PhD., prorektorka STU 
prof. Ing. Ján Híveš, PhD. 
prof. Ing. Štefan Stanko, PhD. 
doc. Ing. Maximilián Strémy, PhD. 

 
OVEROVATELIA ZÁPISNICE: Ing. Miroslav Havlík 

Ing. arch. Juraj Šujan 
 
Na zasadnutí bolo prítomných 10 členov. Správna rada STU (SR STU) bola uznášaniaschopná. 
Zasadnutie Správnej rady STU otvoril a viedol jej predseda, Ing. Vladimír Slezák. Privítal prítomných a prizvaných hostí.  
Zároveň informoval o zmenách v zložení správnej rady. 
Na návrh ministra ŠVVaŠ SR boli za členov správnej rady vymenovaní: 

 Katarína Surmíková Tatranská, MBA, predsedníčka Úradu pre normalizáciu, metrológiu a skúšobníctvo SR 
 Dr. Ing. Robert Mistrík, generálny riaditeľ a zakladateľ HighChem s.r.o.  
 Ing. Ján Király, generálny riaditeľ Frucona, a. s.  
 Ing. Richard Marko, generálny riaditeľ ESET, spol. s r.o 

Na základe uvedeného rektor doplnil, že t.č. sa v procese schvaľovania nachádza aj návrh rektora na nového člena správnej rady: 
 Ing. Slavomír Podmanický, predseda Správnej rady Prevádzka a stavby koľajovej dopravy (PSKD)  

Tiež konštatoval, že v procese odvolávania sa aktuálne nachádza zástupca zamestnaneckej časti AS STU na vlastnú žiadosť, doc. 
Ing. Mikuláš Bittera, PhD., ktorý bol medzičasom vymenovaný za prorektora STU. Za jeho nástupcu AS STU navrhol doc. Ing. 
Ľuboša Hruštinca, PhD. zo SvF STU. Návrh na jeho schválenie je predložený na zasadnutie AS STU dňa 29.11.2021. 
 
Predseda Správnej rady STU následne oboznámil prítomných s návrhom programu zasadnutia.  
 
PROGRAM:   

 
1. Otvorenie 
2. Kontrola uznesení 
3. Návrh na určenie platu rektorovi STU - ústna informácia 
4. Návrh rozpočtu nákladov a výnosov STU na rok 2021 
5. Návrh Štatútu Správnej rady STU  
6. Vnútorný systém zabezpečovania kvality na STU - aktuálny stav  
7. Odpísanie pohľadávky STU – informácia  
8. .Súdne spory STU - informácia  
9. Aktuálne témy na STU - ústna informácia  
10. Rôzne   
11. Záver 
 
UZNESENIE: 2.1/2021-SR 
Správna rada STU schvaľuje program bez pripomienok.. 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
K BODU 2:             Kontrola uznesení 
 
V rámci kontroly uznesení predseda konštatoval, že k termínu zasadnutia správnej rady sú evidované nasledujúce uznesenia. 
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UZNESENIE: 1.5/2021-SR 
Správna rada STU schvaľuje Správu o činnosti Správnej rady STU za rok 2020 s pripomienkou. Po zapracovaní pripomienky 
ukladá tajomníčke zverejniť predmetnú správu na internetovej stránke STU.  
 
Uznesenie je splnené. Správa je dostupná na Sprava-o-cinnosti-SR-STU-za-rok_-2020_2021-05-19.pdf (stuba.sk) 
 
UZNESENIE: 1.6.1/2021-SR 
Správna rada STU odporúča uskutočniť neformálne stretnutie členov SR STU, aj za účasti zástupcu MŠVVaŠ SR, s cieľom nájsť 
optimálne riešenie pre zastavenie, resp. zmiernenie poklesu počtu uchádzačov o štúdium na STU. 
          

Z: predseda SR STU 
T: čo najskôr 

 
Uznesenie je splnené. Neformálne stretnutie členov Vedenia STU so zástupcami SR STU a AS STU sa uskutočnilo dňa 6.7.2021, na 
stretnutí boli diskutované rôzne témy, primárne však ďalšie kroky nevyhnutné pre plynulý chod STU (po odvolaní prof. Fikara 
z funkcie rektora). Ďalšie pracovné stretnutia sa uskutočnili v dňoch 8.9.2021 a 30.9.2021. 
 
UZNESENIE: 1.6.2/2021-SR 
Správna rada STU ukladá Vedeniu STU vyhodnotiť materiál „Výsledky prieskumu príčin poklesu študentov a návrh opatrení na 
zatraktívnenie štúdia na STU“ z roku 2017. 
        Z: Vedenie STU 
        T: jeseň 2021 
 
UZNESENIE: 1.6.3/2021-SR 
Správna rada STU ukladá Vedeniu STU vyhodnotiť materiál „Analýzu podpory najlepších študentov a návrh na možnosti a 
spôsoby zvýšenia motivácie študentov pre štúdium na STU v Bratislave“ z roku 2019. 
          

Z: Vedenie STU 
T: jeseň 2021 
 

K vyššie uvedeným uzneseniam 1.6.2/2021-SR a 1.6.3/2021-SR podal ústnu informáciu prorektor Bittera. 
Vzhľadom k tomu, že aj v aktuálnom akademickom roku došlo k poklesu celkového počtu študentov ako aj novoprijatých 
študentov na STU, je potrebné sa analýzou poklesu študentov zaoberať aj naďalej. Pokles celkového počtu študentov sa však za 
posledné roky zmiernil, nebyť účelového poklesu počtu prijatých študentov na jednej zo súčastí, STU by dosiahla vyšší počet 
novoprijatých študentov ako rok predtým. Zároveň na STU narastá počet študentov cudzej štátnej príslušnosti, k 31. 10.2021 STU 
eviduje 10 546 študentov, z toho 990 cudzincov a ďalších 114 študentov v rámci výmenných stáží. 
Tri najdôležitejšie príčiny odlivu študentov VŠ do zahraničia naďalej pretrvávajú. Mediálna kampaň k získaniu nových študentov 
sa postupne presunula na sociálne siete, čomu sa prispôsobila aj STU. Medzi úspešné opatrenia patria promovanie úspešných 
projektov študentov/zamestnancov STU, zlepšenie prístupu ku vzdelávaniu študentov so špecifickými potrebami založením 
Poradenského centra STU, pokračovanie revitalizácie študentských domov či budovania infraštruktúry STU a jej súčastí, 
posilňovanie motivácie pracovníkov publikovať v prestížnych vedeckých časopisoch a zapájať sa do významných 
medzinárodných vedeckých projektov. Mnohé z cieľov v oblasti vzdelávania sa pretavili do dokumentov vnútorného systému 
kvality, študenti sú včleňovaní do tvorivej činnosti priamo na univerzite. V minulom roku STU na štipendiách vyplatila študentom 
takmer 8 miliónov EUR, z toho väčšiu časť z vlastných zdrojov. V rámci propagácie štúdia sa centrálne zabezpečujú len vybrané 
aktivity. V súčasnosti sú mnohé z nich vytesnené do on-line priestoru. 
 
UZNESENIE: 1.10.1/2021-SR 
Správna rada STU žiada, aby pri vyhlásení výberového konania na obsadenie pracovného miesta „kvestor“ bol členom výberovej 
komisie minimálne jeden člen SR STU, ktorý nie je zamestnancom STU.  
 
Uznesenie je splnené. Aktuálne je vyhlásené nové výberové konanie, podmienka na člena SR STU vo výberovej komisii splnená 
bola splnená. 
 
UZNESENIE: 1.11.1/2021-SR 
Správna rada STU ukladá rektorovi STU vypracovať nový Štatút SR STU a predložiť ho na schválenie príslušným grémiám STU, 
tzn. SR STU, AS STU a MŠVVaŠ SR.  
 
        Z: rektor STU 

T: predloženie na SR STU v jeseni 2021 
 

Uznesenie je splnené. Písomný materiál k uvedenému uzneseniu je zaradený do programu v rámci bodu 5. 
 
UZNESENIE: 2.2/2021-SR 
Správna rada STU berie na vedomie informáciu o stave plnenia uznesení.  
 
 
 

https://www.stuba.sk/buxus/docs/stu/informacie_o/stu/organy_akademicke_samospravne/spravy_o_cinnosti_spravna_rada/Sprava-o-cinnosti-SR-STU-za-rok_-2020_2021-05-19.pdf
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K BODU 3:  Návrh na určenie platu rektorovi STU - ústna informácia 
 
Návrh uviedol podpredseda správnej rady v súlade s §41 ods. 5 Zákona o vysokých školách v platnom znení vo väzbe  
na §7a Zákona o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme.  Osobný plat v zmysle §7a 
Zákona o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo verejnom sa priznáva počas vykonávania osobitne 
významných pracovných činností a pri mimoriadne náročných pracovných úlohách. Funkcia rektora STU v plnom rozsahu 
napĺňa predpoklady na jeho priznane v zmysle citovaného ustanovenia.  
Detaily návrhu predniesol Mgr. Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora STU. 
 
Z diskusie: 
V rámci krátkej diskusie sa prítomní zaujímali, či existujú pravidlá na určovanie platu rektora, a či je navrhovaná výška 
primeraná v porovnaní s inými veľkými univerzitami v rámci Slovenska. Z diskusie vyplynulo, že výška návrhu je nepochybne 
porovnateľná s inými slovenskými univerzitami. Dr. Ing. Mistrík navrhol do budúcnosti stanoviť mechanizmus, podľa ktorého by 
bolo možné hodnotiť dekanov, ako aj rektora. Uvedený návrh podporili aj ostatní členovia správnej rady. 
 
UZNESENIE: 2.3/2021-SR 
Správna rada STU v zmysle § 41 ods. (5) Zákona o vysokých školách v platnom znení určuje plat rektora STU v zmysle 
prezentovaného návrhu.  
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
UZNESENIE: 2.3.1/2021-SR 
Správna rada STU schvaľuje ukončenie vyplácania doplatku do celkovej výšky osobného platu rektorovi STU, ktorý bol počas 
trvania poverenia výkonom funkcie rektora STU do 07.09.2021 (t.j. do menovania do funkcie rektora STU). 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
UZNESENIE: 2.3.2/2021-SR 
Správna rada STU ukladá vypracovať pravidlá pre hodnotenie a odmeňovanie rektora STU. 

 
Z: kvestor STU 

         T: jar 2022 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
K BODU 4: Návrh rozpočtu nákladov a výnosov STU na rok 2021 
 
Materiál uviedli predseda správnej rady a rektor.  
Detaily prezentoval Mgr. Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora STU. 
Mgr. Igliar uviedol, že STU je podľa § 16 zákona 131/2002  Z.z. o vysokých školách povinná vypracovať rozpočet nákladov 
a výnosov na hlavnej činnosti na aktuálny kalendárny rok a hospodáriť na jeho základe. Návrh rozpočtu je spracovaný 
v štruktúre Výkazu ziskov a strát a je vypracovaný podľa jednotlivých súčastí STU.  
Pri zostavovaní návrhu rozpočtu sa vychádzalo z potreby zabezpečiť nutné náklady jednotlivých súčastí a náklady, ktoré  
vzniknú realizovaním výdavkov, ktoré vyplývajú z účelovo určených finančných prostriedkov pridelených dotačnou  
zmluvou zo štátneho rozpočtu. Pri plánovaní nákladov bol zohľadnený aj predpokladaný objem mimodotačných  
prostriedkov.  
 
Prítomní sa zhodli, že schvaľovanie rozpočtu v tejto fáze je z časového hľadiska neakceptovateľné. K uvedenému sa viedla 
rozsiahla diskusia, do ktorej sa zapojili: 
Rektor 

 uviedol, že nejde o žiadnu výnimočnú situáciu. STU dlhé roky žiada, aby boli pre rozdelenie dotácie definované jasné 
pravidlá  

 konštatoval, že prostredníctvom grantov - súťaživým spôsobom je možné získať zaujímavé finančné prostriedky  
 poukázal na skutočnosť, že menšia polovica dotácie bola využitá na mzdové prostriedky (oproti iným univerzitám, kde 

mzdové prostriedky predstavujú až okolo 80-85%). 
 konštatoval, že STU bude nútená od 1.1.2022 vyhlásiť provizórium 
 ocenil, že MŠVVaŠ SR kompenzovalo ušlé zisky (za prvých 5 mesiacov) na študentské domovy a jedálne  

 
Mgr. Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora, 

 informoval, že mechanizmus nie je možné ovplyvniť, STU je viazaná na štátny rozpočet. Situácia je už niekoľko rokov 
rovnaká, procesy sa napriek snahe nepodarilo urýchliť. Avšak predstavil možné alternatívy riešenia: 

o ročný rozpočet VŠ by nemusel byť viazaný na kalendárny rok, tzn. finančný - účtovný rok by bol v inom období 
ako kalendárny 

o uvedená možnosť nie je podľa štátneho tajomníka MŠVVaŠ SR, Ľ. Paulisa, reálna, finančné prostriedky sú 
viazané na štátny rozpočet, avšak časť rozpočtu by mohla byť podľa jeho vyjadrenia predvídateľná – 
informoval o možnosti riešenia výkonnostnými zmluvami, kde bude možné financovanie v 3-ročnom 
horizonte, tzn. bude možné uzavrieť zmluvu s konkrétnou VŠ na 3 roky (5% - 80%)  

 uvedené by mohlo pomôcť, pôjde o pilotný návrh riešenia  
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V rámci ďalšej diskusie sa prítomní zaujímali, či zníženie podielu v závislosti od štátneho rozpočtu je reálne, a či existuje 
legislatívna možnosť mať účtovný rok na VŠ iný ako kalendárny. Bolo konštatované, že uvedený návrh riešenia zatiaľ nie je 
technicky možný, je to otázka diskusie MŠVVaSR, MF SR a VŠ. K uvedenému sa viedla rozsiahla diskusia, z ktorej vyplynulo: 

 Je neakceptovateľné schvaľovať rozpočet na konci kalendárneho roka, je potrebné začať riešiť problém a navrhnúť 
analyticky zdôvodnené riešenia - dokument, ktorý zváži všetky možnosti riešenia. 

 K presunutiu fiškálneho roka - je možné pokúsiť sa riešiť v priebehu budúceho roka, realizácia riešenia by následne 
bola od roku 2023 

o Ing. Slezák opätovne osloví štátnych tajomníkov MŠVVaŠ SR a MF SR so žiadosťou o riešenie situácie, tzn. 
o prípadnú zmenu fiškálneho roka  

 
V rámci neformálnej diskusie sa štátny tajomník MŠVVaŠ SR, Ľ. Paulis, zaujímal o kľúč delenia dotácie.  
Prorektor Bittera potvrdil, že finančné prostriedky sa rozdeľujú v súlade s parametrami schválenej metodiky (rektorát 10-11%, 
ostatné na fakulty). Uviedol, že v súlade so Všeobecnými zásadami tvorby rozpočtu STU je na STU historicky uplatňovaný tlmiaci 
mechanizmus, resp. pravidlo „50/30/20“, tzn.  

 50% dotácie na rok 2021 sa rozdelí medzi súčasti STU podľa ich podielov na vypočítanej výkonovej dotácii 2021 
 30% dotácie na rok 2021 sa rozdelí medzi súčasti STU podľa ich podielov na schválenej dotácii 2020 
 20% dotácie na rok 2021 sa rozdelí medzi súčasti STU podľa ich podielov na schválenej dotácii 2019 

Tzn. finančné prostriedky budú pridelené, avšak rozložené v inom časovom pásme. Pri aplikácii uvedeného pravidla sa 
nezohľadňujú dotácie účelovo pridelené z úrovne MŠVVŠ SR, účelovo pridelené z úrovne STU a dotácie na celouniverzitné 
výdavky.  
 
Štátny tajomník MŠVVaŠ SR, Ľ. Paulis, sa tiež zaujímal, či rozpočet na centrálne činnosti je dostatočný (služby, ktoré rektorát 
poskytuje fakultám) a odporučil zaoberať sa optimalizáciou činností. V nadväznosti na uvedené rektor informoval o schválení 
projektu vo výške 400 tis. EUR, v rámci ktorého je budúci rok plánovaná reforma rektorátu (spolu s EU BA). Pripustil, že VŠ 
potrebujú modernú štruktúru riadenia. 
Ing. Havlík konštatoval, že minimálne pre potreby priemyslu má STU tých najkvalitnejších absolventov. Zaujímal sa, či má 
MŠVVaŠ SR strategickú víziu, resp. predstavu ako podporiť najsilnejšie a najkvalitnejšie univerzity. 
Štátny tajomník MŠVVaŠ SR, Ľ. Paulis, uviedol že t.č. sa pripravujú dva dokumenty: 

 v oblasti vedy je to „Dlhodobý zámer štátnej vednej politiky“,  
 je vytvorená pracovná skupina, ktorá pripravuje Dlhodobý zámer VŠ, na ktorý budú nadväzovať dlhodobé zámery 

jednotlivých VŠ, dokument vstupuje aj do hodnotenia štandardov, aj do výkonnostných zmlúv 
 
V závere predseda poďakoval za návrhy riešení a ukončil diskusiu. 
 
UZNESENIE: 2.4/2021-SR 
Správna rada STU schvaľuje Návrh rozpočtu nákladov a výnosov STU na rok 2021 s pripomienkami. 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
UZNESENIE: 2.4.1 /2021-SR 
Správna rada STU poveruje predsedu Správnej rady STU osloviť zástupcov MŠVVaŠ SR a MF SR s cieľom navrhnúť zmenu 
finančného plánovania školstva. 
         
         Z: Predseda SR STU 
         T: jar 2022 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
UZNESENIE: 2.4.2/2021-SR 
Správna rada STU ukladá Vedeniu STU vypracovať analytický dokument, ktorý bude zahŕňať predrokované možnosti a analýzu 
dopadov navrhovaných riešení. 
 
         Z: Vedenie STU 
         T: jar 2022 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0 
 
K BODU 5:  Návrh Štatútu Správnej rady STU 
 
Materiál uviedol predseda správnej rady.  
Rektor stručne vysvetlil dôvody úpravy štatútu. Konštatoval, že zámerom bolo okrem dištančnej formy zasadnutia zapracovať aj  
hybridnú formu, čo AS STU zamietol.  
Aktuálne sa materiál nachádza v legislatívnom procese akademického senátu, predpokladá sa, že dokument bude schválený na 
najbližšom zasadnutí AS STU. Následne predseda AS STU, prof. Peciar, vysvetlil detaily a objasnil pripomienky Legislatívnej 
komisie AS STU, ktoré viedli k úprave návrhu. 
 
UZNESENIE: 2.5/2021-SR 
Správna rada STU prerokovala návrh Štatútu Správnej rady Slovenskej technickej univerzity v Bratislave bez pripomienok. 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa - 0 
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K BODU 6: Vnútorný systém zabezpečovania kvality na STU - aktuálny stav 
 
Materiál uviedol predseda správnej rady. Prezentoval prorektor Bittera. 
Po nadobudnutí účinnosti zákona o zabezpečovaní kvality vysokoškolského vzdelávania sa STU rozhodla inovovať tento stav a 
prijať nový VSK pre podmienky STU. Vedenie STU vypracovalo vnútorný systém kvality v porovnaní s ostatnými VŠ v predstihu. 
Ide o súbor dokumentov v súlade s európskymi štandardmi a štandardmi Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo. 
V súlade s týmito predpismi vznikla Rada pre vnútorný systém zabezpečovania kvality na STU kreujúca nový interný orgán 
schvaľujúci nové študijné programy odbory habilitačných a inauguračných konaní a prípadné zmeny, či ich zrušenie. Rady 
študijných programov na STU existujú už pre všetky študijné programy a ich primárnou úlohou je reagovať v spolupráci 
s učiteľmi na potreby študentov, absolventov, zamestnávateľov a iné relevantné strany.  
Všetky upravované študijné programy, ktoré boli podané na schválenie akreditačnej agentúre už medzičasom získali kladné 
stanovisko agentúry. V súčasnosti už Rada pre vnútorný systém zabezpečovania kvality zosúladila 34 odborov habilitačných 
konaní a inauguračných konaní na všetkých súčastiach STU. V lete stihla posúdiť a odsúhlasiť žiadosti o predchádzajúci súhlas s 
úpravou študijných programov a do apríla 2022 musí posúdiť zosúlaďované študijné programy, ktorých je vyše 300 vo všetkých 
troch stupňoch štúdia v 17 študijných odboroch. Najneskôr k 31. 8. 2022 STU zosúladí svoj vnútorný systém so zákonom, ako aj 
štandardmi pre vnútorný systém a nadväzne požiada agentúru o prvé posúdenie vnútorného systému. 
 
V rámci krátkej diskusie sa K. Surmíková Tatranská, MBA, zaujímala, či sú do VSK integrované aj princípy antikorupčných noriem. 
STU má schválený etický kódex študenta, t.č. je v príprave etický kódex zamestnanca, avšak predmetný princíp absentuje. 
Prorektor Bittera poďakoval za podnet, predmetná iniciatíva bude do dokumentov zahrnutá. 
  
UZNESENIE: 2.6/2021-SR 
Správna rada STU berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave Vnútorného systému zabezpečovania kvality na STU s 
pripomienkou. 
 
K BODU 7:  Odpísanie pohľadávky STU – informácia 
 
Materiál uviedol predseda správnej rady. Prezentoval Mgr. Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora. 
Informoval prítomných o existencii a následne odpísaní nevymožiteľnej pohľadávky STU vo výške 102.014,13 € (na základe  
predchádzajúceho písomného súhlasu AS STU). 
Konštatoval, že s cieľom vyhnúť sa podobným situáciám, aktuálne na STU dochádza k novému nastaveniu pravidiel nielen vo 
vzťahu k prenájmom, ale aj v správe celého majetku. 
 
UZNESENIE: 2.7/2021-SR 
Správna rada STU berie na vedomie informáciu o odpísaní pohľadávky STU. 
 
K BODU 8: Súdne spory STU - informácia 
 
Materiál uviedol predseda správnej rady. Prezentoval Mgr. Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora. 
V krátkosti zosumarizoval aktuálne informácie o prebiehajúcich súdnych sporoch, v ktorých jednou zo strán sporu je STU. 
Vysvetlil historické pozadie vybraných, primárne vážnych súdnych sporov a informoval o ďalších krokoch.  
Záverom uviedol, že vzhľadom na skutočnosť, že niektoré súdne spory sú komplikované a stoja nemalé finančné prostriedky, 
STU pristúpi k uzavretiu štandardnej zmluvy o spolupráci s renomovanou advokátskou kanceláriou. 
 
V rámci krátkej diskusie predseda správnej rady podporil rozhodnutie osloviť advokátsku kanceláriu, ktorá bude hájiť záujmy 
STU. 
Následne sa z dôvodu ďalších pracovných povinností ospravedlnil z rokovania a jeho vedením poveril podpredsedu správnej 
rady, Ing. Havlíka. Zároveň mu odovzdal svoj hlas a požiadal ho, aby v prípade potreby hlasoval za neho podľa vlastného 
uváženia.  
 
UZNESENIE: 2.8/2021-SR 
Správna rada STU berie na vedomie informáciu o aktuálne prebiehajúcich súdnych sporoch na STU. 
 
K BODU 9: Aktuálne témy na STU - ústna informácia 
 
Informácie o aktuálnych témach na STU prezentoval rektor. 
Konštatoval, že 

 STU pripomienkovala návrh novely VŠ zákona dvoma spôsobmi - priamo do MPK a súčasne prostredníctvom SRK, 
novela je ako celok v predloženom znení pre STU a jej akademickú obec neprijateľná 

 bolo vypísané nové výberové konanie na obsadenie pozície „kvestor“ 
 Centrum STU pre Nanodiagnostiku bolo Príkazom rektora č. 10/2021 – PR k 1.10. 2021 administratívne a organizačne 

presunuté na MTF STU 
 v diskusii je transformácia ÚM STU na fakultu - návrh na zriadenie Fakulty plánovania a ekonomického inžinierstva STU 

o prvé kolo diskusií sa uskutočnilo na zasadnutí vedenia v októbri, na ktorom bolo vznesených niekoľko 
pripomienok, po ich zapracovaní pôjde návrh do 2. čítania 

 rakúska ex ministerka pani Aschbacher bola oslobodená od obvinenia v kauze vyvolanej podozrením z plagiátorstva 
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Výnimočné udalosti: 
 STU dňa 12.10.2021 STU pristúpila k podpisu Deklarácie o posilnení kultúry vedeckej integrity na Slovensku, kde sa 

zároveň prihlásila k jej dodržiavaniu 
o cieľom je zaviazať všetky organizácie vykonávajúce výskum na Slovensku dodržiavať najvyššie etické 

štandardy v oblasti integrity výskumu a vzdelávania v záujme zvýšenia dôvery verejnosti i medzinárodnej 
výskumnej komunity k slovenským výskumným pracoviskám 

 STU dňa 16.11.2021 uzatvorila s Národnou diaľničnou spoločnosťou Memorandum o porozumení a spolupráci pri 
štúdiu, vzdelávaní a vedecko–výskumnej činnosti. Ide o platformu na zapojenie expertov STU do znaleckej či plánovacej 
súčinnosti s NDS. 

 dňa 12.11.2021 bolo v rámci zasadnutia Medzivládnej komisie pre hospodársku a vedecko-technickú spoluprácu medzi 
Slovenskou republikou a Ruskou federáciou, uzatvorené Memorandum o porozumení s Uralskou federálnou 
univerzitou 

 prof. Donoval (FEI STU, špecialista v oblasti mikroelektroniky) v rámci vládnej delegácie uzavrie v decembri v zastúpení 
rektora Memorandum o porozumení a spolupráci s National Cheng Kung University v Taipei 

 počnúc dňom 1.1.2022 STU pristupuje k európskej asociácii CESAER  
 

Významné udalosti: 
 v októbri sa na pôde STU uskutočnilo prijatie atlétov 

o družstvo mužov dosiahlo víťazstvo v Atletickej lige SR 2021, čo je považované za veľkú prestíž v atletickom 
ponímaní v SR, a zároveň sa družstvo žien umiestnilo na 3. mieste v AL 2021 

 študentka SvF STU, Jana Jakubičková, zvíťazila v medzinárodnej architektonickej súťaži Inspireli Award, do ktorej sa 
zapojili desiatky architektonických škôl z celého sveta 

 v rámci odovzdávania ocenení ESET Science Awards - nominanti STU sa dostali do užšieho výberu (prof. Gregor – dekan 
FAD STU a prorektor Strémy) 

 dekan FAD STU, prof. Gregor, získal prostredníctvom internetového hlasovania ocenenie ASB Osobnosť architektúry a 
stavebníctva 

V závere konštatoval, že ide o úspechy, na ktoré je STU hrdá. 
 
UZNESENIE: 2.9/2021-SR 
Správna rada STU berie na vedomie ústnu informáciu o aktuálnych témach na STU.  
 

K BODU 10: Rôzne 
 
V rámci bodu Rôzne sa otvorila rozsiahla diskusia k odlivu študentov a možnostiam pre zatraktívnenie štúdia (v nadväznosti na 
plnené uznesenia 1.6.2/2021-SR a 1.6.3/2021-SR). 
Štátny tajomník MŠVVaŠ SR, Ľ. Paulis, informoval, že od budúceho roka by sa mali spustiť štipendiá pre najlepších 
stredoškolákov (časť finančných prostriedkov bude pridelených VŠ). Podľa jeho vyjadrenia by výška štipendia mohla byť 
motivujúca.  Apeloval tiež na AS STU vyčleniť z rozpočtu viac finančných prostriedkov pre účely marketingu, resp. propagácii a 
budovaniu značky STU. Odporučil viac sa v komunikácii orientovať na skutočnosť, kam sa STU chce dostať a ako sa chce zlepšiť. 
Rektor konštatoval, že agentúry sú ochotné dodať zahraničných študentov, primárne z Ukrajiny, avšak ponuka ŠP na STU by 
mohla zaujať aj študentov z Bieloruska a juhovýchodnej Európy (Slovensko by tiež mohlo byť pre nich atraktívnou krajinou). 
 
Ďalej rektor upozornil aj na ďalšie prekážky: 

 hranica 70 rokov je podľa jeho vyjadrenia komplikáciou, je potrebné ju delimitovať, resp. ponechať rozhodnutie na 
dekanovi príslušnej fakulty 

 finančné hodnotenie je stále nízke  
 
Dr. Ing. Mistrík chápe diferenciáciu a uznáva diametrálny rozdiel medzi univerzitami, odporučil získať študentov aj 
prostredníctvom marketingu, myslí si, že je potrebné pracovať na zlepšení. Podľa jeho vyjadrenia je správna rada všade na svete 
vnímaná ako orgán, ktorý sa snaží univerzite pomôcť. Znenie novely sa v tomto bode podľa jeho názoru interpretuje nesprávne, 
ak sa hovorí, že správna rada sa snaží získať väčšie právomoci. Členovia správnej rady chcú v prvom rade univerzite pomôcť a 
dať impulz zvonku, ktorý je zdravý a potrebný. Konštatoval, že aktuálne prebiehajúca diskusia k novele VŠ zákona škodí 
vnímaniu slovenských univerzít a odrádza tak študentov od štúdia. 
 
Ing. Pavlů konštatoval, že správna rada by mala predstavovať najvyšší mienkotvorný orgán a mala by zásadnejším spôsobom 
pristupovať k problémom. Uvedené konštatovanie bolo smerované ako výzva k prítomným. 
 
Ing. arch Šujan  

 v závere uviedol, že by ocenil aj diskusiu k samotnej novele VŠ zákona, avšak z dôvodu časovej tiesne to nie je t.č. 
možné.  

 v rámci avizovaného projektu Centra vedy, inovácii a spolupráce (CEVIS), ktoré by sa  podľa predbežných plánov mal 
rozprestierať v piatich polygónoch lokalít medzi Mostom Lafranconi, Mlynskou dolinou, Patrónkou, Železnou 
Studienkou po Rázsochy a centra mesta, požiadal o súčinnosť a rokovanie s HM SR BA. Mgr. Igliar informoval, že 
zástupcovia HM SR BA sú o predmetnej aktivite informované. 

 
Katarína Surmíková Tatranská, MBA prispela do diskusie s informáciou ohľadom zliav na poplatkoch na patenty. Informovala, že 
Právnická fakulta UK v BA má zriadený inkubátor pre patenty na vypracovanie dokumentácie. Európsky úrad pre patenty spolu s 
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ÚPV SR poskytujú 50%-né refundácie na administratívne poplatky cez tzv. „vouchre“, avšak podmienkou je, že patenty musia 
podávať malé alebo stredné podniky. 
V nadväznosti na uvedené predseda AS STU, prof. Peciar, uviedol, že časť nákladov sa STU snaží limitovať aj v spolupráci s CVTI 
SR a Know how centrom STU. Rektor doplnil, že STU a TUKE majú spolu 52% všetkých patentov na Slovensku. 
Mgr. Igliar potvrdil, že otázka nákladov na patenty je riešená cez Know how centrum STU. Tiež informoval, že existuje sieť, ktorá 
sa uvedeným zaoberá. Podľa jeho vyjadrenia je potrebné sa zaujímať o ich využiteľnosť a komercionalizáciu. 
 
Záverom podpredseda správnej rady poďakoval za príspevky a uzavrel diskusiu k uvedenému bodu. 
Následne požiadal prítomných o uzatvorené rokovanie a navrhol rozšíriť program rokovania o návrh na priznanie odmeny 
rektorovi STU. 
 
Správna rada STU schválila doplnenie programu o predložený návrh. 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0. 
 
Návrh uviedol podpredseda správnej rady v súlade s §41 ods. 5 Zákona o vysokých školách v platnom znení vo väzbe na §7a 
Zákona o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme.   
Detaily návrhu predniesol Mgr. Igliar, poverený výkonom funkcie kvestora STU. 
 
Zdôvodnenie 
Odmena je navrhnutá za osobný prínos najmä v oblasti získavania zahraničných výskumných projektov, za rozvoj a aktívnu účasť 
pri zvyšovaní podielu podnikateľskej činnosti na STU. Návrh predstavuje výšku polovice mesačného osobného platu 
(zahŕňajúceho aj doplatok počas poverenia funkciou rektora STU) a vyplatenie odmeny za obdobie 6 predchádzajúcich mesiacov 
roka 2021. 
 
V rámci krátkej diskusie štátny tajomník MŠVVaŠ SR, Ľ. Paulis, explicitne podporil návrh kvestora aj v kontexte predchádzajúcich 
odmien schválených bývalému rektorovi, ktorých výška bola markantne vyššia. Konštatoval, že aj vzhľadom na nepriaznivú 
situáciu na STU v ostatných mesiacoch, rektor vykonáva kroky správnym smerom a má víziu. Do budúcnosti však navrhol, aby 
bolo priznávanie odmien naviazané práve na uvedenú víziu - ako sa bude dariť ju naplniť. 
V nadväznosti na uvedené si Mgr. Igliar stanovil úlohu nastaviť do budúcnosti pravidlá odmeňovania, k čomu ho zaviazala aj 
Správna rada STU osobitným uznesením č. 2.3.2/2021-SR. 
 
UZNESENIE: 2.10/2021-SR 
Správna rada STU v Bratislave v súlade s §41 ods. 5 Zákona o VŠ v platnom znení schvaľuje rektorovi STU, Dr.h.c. prof.h.c. prof.  
Dr. Ing.  Oliverovi Moravčíkovi, odmenu vo výške polovice mesačného osobného platu (zahŕňajúceho aj doplatok počas poverenia 
funkciou rektora STU) za každý 1 mesiac a ukladá vyplatiť ju za obdobie predchádzajúcich 6 mesiacov roka 2021. 
Hlasovanie: za – 10, proti – 0, zdržal sa - 0 
 
Zasadnutie ďalej pokračovalo s účasťou verejnosti.  
Ďalšia diskusia sa viedla primárne v neformálnej atmosfére, v rámci ktorej sa Katarína Surmíková Tatranská, MBA, zaujímala, či 
STU sleduje aj pomer žien na univerzite. Konštatovala, že na ÚNMS SR je potenciál zamestnávať práve technicky orientované 
zamestnankyne. 
Prorektor Bittera uviedol, že na STU je viac ako 30% žien - študentiek (dominuje FAD STU a FCHPT STU). 

 
V závere podpredseda správnej rady poďakoval prítomným za ich aktívnu účasť. Zaželal všetkým príjemné vianočné sviatky a 
informoval, že ďalšie riadne zasadnutie Správnej rady STU je plánované na jar 2022. Termín bude včas oznámený. 
 
 
 
 
 

            
     Ing. Vladimír Slezák, v.r.  

                  predseda Správnej rady STU 
 
 
                                                                             
Overovatelia zápisnice: 

 
Ing. Miroslav Havlík, v.r. 
Ing. arch. Juraj Šujan, v.r. 


